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Erikoislääkäri-lehteä neljännes vuosisata 

Tuija Kuusmetsä, Johanna Tuukkanen 

Korkeila kertoo toimitustyön alusta Eri-
koislääkäri-lehdessä: ”Liityin SELYyn en-
nen toista Lääkäriliiton valtuuskuntakaut-
tani. Ensimmäisen kauden 1996–99 aikana 
SELYn hallituksen puheenjohtaja Kari Pylk-
känen ja Erikoislääkäri-lehden päätoimitta-
ja Martti Lalla pyysivät minua mukaan Eri-
koislääkärin toimituskuntaan. Tuolloin oli 
toistuvia vaikeuksia saada lehteen riittävästi 
artikkeleita.  Lalla saattoi soittaa minulle 
aamulla, kun lehti oli menossa seuraavana 
päivänä painoon, eikä yhtä kirjoitusta ollut 

vielä tullut. Tein sitten pikaisesti use-
ampia juttuja psykiatrian alalta.” 

Olli Meretojan päätoimit-
tajakaudella Korkeilan teh-

tävänä oli ensisijaisesti 
pyytää artikkeleita ja 

varmistaa niiden saa-
minen. Aluksi Jyrki 
Korkeila oli Risto 
Lanton kanssa toi-
mittajana. Risto 
Lanton siirryttyä 
Oulusta muualle 
töihin, Jyrki Kor-
keilan rooli kas-

voi. Kun Olli Mere-
toja valittiin vuonna 

2007 Lääkäriliiton 
hallituksen puheenjoh-

tajaksi, hän pyysi Korkei-
laa seuraajakseen. 

”Lehden  tekeminen antoi 

mahdollisuuden pysyä kärryillä siinä, mitä 
kaikkea lääketieteen kentällä tapahtui. Lo-
pulta olin niin kiintynyt tähän kaikkeen, ett-
en raaskinut jäädä pois. Kirjoitteleminenkin 
oli kehittävää, ja sain paljon positiivista pa-
lautetta.”

Korkeila oli jo opiskeluaikana mukana 
kahdessa Turun Lääketieteen kandiseuran 
(TLKS) lehdessä:

”Kevyemmässä Boosterissa ja kunnon 
lehden oloisessa Kollegassa, jossa olin ihan 
opintojeni alkuvuodelta aina loppuun asti 
mukana.  Pari kolme vuotta hän oli toimi-
tussihteeri ja viimeisen vuoden aikana hän 
hoiti myös lehden taloutta, pyysi mainoksia 
ja oli yhteydessä lehteä painavaan yrityk-
seen.  Minulla oli siten ollut jo vuosien ko-
kemusta toimitustyöstä. Se oli inspiroivaa 
ja siksi lähdin oitis mukaan Erikoislääkäri-
lehteen”,  Korkeila muistelee.

Lääkärien edunvalvontaa tarvitaan 
tulevaisuudessakin 
Jyrki Korkeila toimi Lääkäriliiton valtuus-
kunnassa vuosina 1996–2012. Suurin osa 
keskustelusta liittyi 90-luvulla edunval-
vontaan, mutta 2000-luvun alussa Korkei-
la muistaa valtuuskunnassa hämmästellyn, 
kun edunvalvonnasta käytettiin paljon vä-
hemmän puheenvuoroja. Korkeila koki Lää-
käriliiton ja SELYn valtuuskuntatyöskente-
lyt kiinnostaviksi:  ”Antoisaksi ja hauskaksi 
osallistumisen teki se, että sai tutustua mo-
niin kollegoihin. Oli todella mukavaa olla 

Professori Jyrki Korkeila on ollut mukana tekemässä Erikoislääkäri-leh-
teä lähes koko lehden 32-vuotisen ilmestymisen ajan. Aluksi toimitus-
kunnan jäsenenä, sitten toimittajana ja viimeiset 17 vuotta päätoimitta-
jana. Kysyimme Korkeilalta, mikä sai hänet innostumaan toimitustyöstä.
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tekemisissä muiden alojen, eri puolilla 
maata asuvien kollegojen kanssa.”

”Toimintaympäristön muutoksissa ter-
veyspolitiikka korostuu, mutta se ei kata 
kaikkea oleellista”, Korkeila toteaa. 

Hänen aloittaessaan professorina koske-
tus edunvalvontaan väljähtyi jonkin verran, 
kun palkka tulikin suurimmaksi osaksi val-
tiolta ja vähäisessä määrin sairaanhoitopii-
riltä sivuvirasta. Tuo etääntyminen sai Kor-
keilan jättäytymään valtuuskunnasta pois, 
koska hän ajatteli jonkun muun kliinikon 
olevan aktiivisempi. Yhden kauden Korkei-
la oli SELYn hallituksessa, mutta jättäytyi 
jatkossa pois perhesyistä. 

Pääkirjoitukset eivät päästäneet 
helpolla
Jyrki Korkeilalle Erikoislääkäri-lehti an-
toi mahdollisuuksia katsoa, mitä kaikkea 
tutkitaan ja on kehitteillä. Erikoislääkärin 
pääkirjoitukset ovat olleet Jyrki Korkeilan 
aikana lähes poikkeuksetta lehden luetuim-
pien artikkelien joukossa. Inspiraatio mo-
nen pääkirjoituksen aiheeseen syntyi, kun 
Korkeila aloitti Satakunnassa professorina 
vastuualueenaan psykiatrian koulutus Sa-
takunnan sairaanhoitopiirissä. Hän asui 
Turussa, joten ajokilometrit lisääntyivät. 
”Kuuntelin ajaessani eri alojen tietokirjo-
ja, kuten historian, sosiaalitieteiden, psy-
kologian, taloustieteen ja politiikan tut-
kimuksen alalta. Olen tosin aiemminkin 
lukenut paljon muiden kuin lääketieteen 
alan tietokirjallisuutta ihan vain yleisen 
kiinnostuksen vuoksi. Näistä kaikista löytyi 

ajateltavaa, joka pohtiessani kääntyi sitten 
pääkirjoituksiksi.” 

Vapaa-aika lisääntyy Jyrki Korkeilan 
jäädessä eläkkeelle. Hän tekee vielä jonkin 
verran kliinistä työtä. ”Mielessäni olen itse 
työstänyt tietokirjaa, jonka saan toivon mu-
kaan viimeisteltyä. Kaikenlaista muutakin 
harrastusta alan viritellä, kuten vieraiden 
kielten opiskelua, valokuvaustaitojen kehit-
tämistä ynnä muuta kiinnostavaa”, Korkeila 
suunnittelee.  

Jyrki Korkeila on kiitollinen kaikesta 
palautteesta, mitä hän on matkan varrella 
saanut. ”Siitä on seurannut kaikenlaisia lu-
entopyyntöjä, jotka haastavat opiskelemaan 
vähän lisää ennen kuin puhuu mitään.” 

          Erikoislääkäri-lehden lukijoita 
Jyrki Korkeila kannustaa sivistä-
mään itseään monella tapaa. 

Kiitos Jyrki!
t. SELY ja Erikoislääkäri-lehti  
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